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1 ONTWERPVERSLAG VERGADERING 30 NOVEMBER EN OPVOLGING – ZIE BIJLAGE 1 

 Vertegenwoordiging SARC 

Op het vorig overleg werd Sofie Vandamme al genoemd. Zijn er na het doorsturen van het begeleidende 
document nog namen die zich aangemeld hebben? Nog niet, maar Willem heeft wel OLO aangeschreven met 
de vraag om tegen 14 januari voorstellen te melden. Op het volgende BoekenOverleg (18 januari) kunnen we 
dus hopelijk een shortlist samenstellen om aan te schrijven. 

 Gereglementeerde boekenprijs 

Over de gereglementeerde boekenprijs zijn er op dit moment geen updates te vermelden.  

 Boekenbeurs en aanwezigheid GAU 

Zie 2. Boekenbeurs en aanwezigheid GAU 

 Opvolging relanceplan 

Zie 3. Opvolging relanceplan 

 GfK-cijfers 

Boekhandels Vlaanderen bezorgde het mailverkeer met GfK. We pikken dit verder op in het nieuwe jaar.  

 Voorstel data 

Zie 6.1 Extra datum januari 

2 BOEKENBEURS EN AANWEZIGHEID GAU 

Samenvatting gesprek 

Op 15 december hadden Jos en Paul een gesprek met Patrick Boeykens (directeur GAU). Er konden een aantal 
misverstanden uit het verleden uitgeklaard worden, ook over de werking van het BoekenOverleg. Patrick zal 
begin januari terugkomen op de vraag of GAU opnieuw bij het BoekenOverleg wil aansluiten.  

In het tweede deel van het gesprek vroeg Patrick naar een evaluatie van Boektopia. De kritische noten van het 
BoekenOverleg zijn volgens hem ook de werkpunten die het team tegen 2022 wil aanpakken. Ze zijn wel 
tevreden dat er een nieuw publiek werd aangeboord en er veel verkocht is.  

Wanneer Jos en Paul een gecoördineerd beleid voor de boekenbeurzen in 2022 vermelden, liet Patrick weten 
bereid te zijn daar verder over in gesprek te gaan. Wel willen ze eerst in gesprek gaan met het BoekenOverleg 
(en in het bijzonder Boekhandels Vlaanderen) en pas in een volgende fase ook met Easyfairs. We willen dat 
gesprek graag begin januari voeren. Patrick zou vlak voor kerst nog laten weten wanneer dat gesprek kan 
doorgaan.  

Besluit: Jos en Paul zullen begin januari in gesprek gaan met Sietske en Patrick om verder af te stemmen. Op 
basis van dat gesprek kunnen we eventueel een tweede gesprek met Easyfairs plannen. We wachten deze 
gesprekken af om verdere stappen te ondernemen. Daarnaast zullen Jos en Paul een gesprek aanvragen met 
het kabinet Jambon om de situatie toe te lichten en enkele andere zaken af te stemmen.  

Lore bezorgt vandaag nog een brief aan het kabinet met de vraag om begin of half januari in overleg te gaan 
met de minister.  

3 OPVOLGING RELANCEPLAN 

3.1 GENERIEKE BOEKENCAMPAGNE  

Sietske licht kort de doorgestuurde nota toe. We sturen vandaag nog een brief naar het kabinet met de vraag 
welke stappen nog gezet moeten worden om het eerder beloofde bedrag formeel toe te kennen voor 2022.  



 

Het BoekenOverleg merkt op dat het belangrijk is om bepaalde campagnes nog goed af te stemmen met enkele 
partners in het veld. Zo moeten Sietske en Sylvie zeker nog in overleg over de Jeugdboekenmaand en 
Voorleesweek. Dat gesprek wordt begin januari gepland. Ook moet er nog overleg met de bibliotheeksector 
(Katja) gepland worden om hun rol hierin te bespreken.  

Ten slotte zijn de leden blij te lezen over de initiatieven waarbij cheques geschonken kunnen worden aan 
scholen en kansarme kinderen. Wel is het interessant om hier nog goed na te denken over de partners 
waarmee samengewerkt wordt (zo zijn bibliotheken hier opnieuw sterke spelers om de cheques bij de juiste 
mensen te krijgen). 

3.2 GESPREKKEN MET VERSCHILLENDE MINISTERS 

 GESPREK MET KABINET VAN PETEGHEM OVER AUTEURSRECHTEN 

Ondanks een reminder en een ontmoeting met Jos hebben we nog steeds geen antwoord hierop gekregen. In 
januari bezorgen we opnieuw een reminder mét de vernoeming van het persoonlijke contact. 

 GESPREK MET KABINET DE SUTTER OVER POSTPAKKETTARIEVEN  

Op 2 december hadden Jos, Paul en Sietske een verkennend gesprek met het kabinet en twee regulators van 
BIPT. Daar was niemand negatief. Er staat een volgend overleg gepland op donderdag 6 januari om een aantal 
pistes verder te onderzoeken.  

 GESPREK MET KABINET CREVITS OVER ONDERSTEUNINGSMAATREGELEN VOOR DE BOEKHANDEL 

Jos belt met kabinetsmedewerker Jan Vermassen om te polsen.  

3.3 0% BTW OP BOEKEN 

Door een wijziging in de btw-richtlijnen van Europa wordt het mogelijk om 0% btw te heffen op bepaalde 
goederen en diensten, waaronder uitgeefproducten. De ministers van Financiën uit de 27 lidstaten hebben 
unaniem ingestemd met de wijziging die lidstaten meer vrijheid geeft om zelfstandige btw-keuzes te maken.  

We nemen dit feit mee in toekomstige gesprekken met de overheid. Dit is natuurlijk federale materie, maar het 
kan ook geen kwaad om dit bij het gesprek met Jambon te vermelden. Uiteraard is dit iets dat eerst cijfermatig 
uitgezocht moet worden. Matthijs pikt dit op met Carlo om te kijken wat er mogelijk is. Het is ook interessant 
om te vermelden dat in een vroeger memorandum hier ook al over gesproken werd. Dat kunnen we dus 
opnieuw gebruiken. Lore zoekt begin januari uit over welk memorandum het precies gaat en wat er daar 
becijferd werd.  

3.4 INNOVATIEMECHANISME 

De Vlaamse overheid lanceerde afgelopen zomer het Innovatiemechanisme, een eenmalige forfaitaire subsidie 
voor professionals in de cultuursector. Tijdens de lancering doken er al problemen op waardoor je het geld 
eigenlijk kon ontvangen voor je wist wat je nu precies met dat geld kon doen. Het werd ook onlangs pas 
duidelijk dat de toegekende middelen in 2021 opgebruikt moeten worden. In de verantwoording mogen dus 
enkel kostenberekeningen en facturen vermeld staan met betrekking tot 2021. Dat betekent dat aanvragers in 
de praktijk twee maanden de tijd kregen om die middelen in te zetten. Na het moeilijke aanvraagproces zorgt 
deze manier van werken opnieuw voor problemen in de zinvolle besteding van de middelen. Kunnen we als 
BoekenOverleg hier een signaal over uitsturen?  

Het BoekenOverleg is het er alvast over eens dat het Innovatiemechanisme een goed idee was, maar dat er in 
de praktische uitwerking enkele cruciale fouten zijn gemaakt waardoor de waarde van deze investering niet ten 
volle benut kan worden. Daarnaast betekent de recente sluiting van het cultuurleven (Overlegcomité van 22 
december) dat de komende weken net de ideale periode zijn om stil te staan bij de eigen werking en om 
innovatiemechanismen op te sporen. Alleen is dat volgens de vooropgestelde timing onmogelijk. We willen als 
BoekenOverleg aangeven dat ze positief zijn over de intentie van het Innovatiemechanisme, maar dat de eisen 
van Financiën de waarde ervan bijna volledig tenietdoen.  

Op het moment van dit overleg krijgen we via Matthijs ook binnen dat enkele andere spelers uit het 
cultuurveld zich verenigen om een open brief in de krant te laten verschijnen over de sluiting van de 

https://mediafederatie.nl/eu-opent-mogelijkheid-voor-0-btw-op-uitgeefproducten/?utm_source=Kunstloc&utm_campaign=12a403dfe5-21_12_10+Kunstloc+T&O&utm_medium=email&utm_term=0_135982c3b1-12a403dfe5-493596473


 

cultuursector. Katrien Van der Perre is daarvoor contactpersoon. Willem bezorg Matthijs nog enkele 
kernwoorden om het schrijven aan te vullen. Matthijs bezorgt het daarna aan Paul en Jos om na te lezen, zodat 
we dit ook met het BoekenOverleg kunnen onderschrijven. 

Daarnaast lijkt het de leden van het BoekenOverleg interessant om ook een open brief te schrijven over enkele 
zaken die we hier de afgelopen maanden hebben besproken. Input daarvoor is welkom aan het adres van de 
voorzitter. Hij stelt een aanzet op tijdens de kerstvakantie en hoopt dat begin januari gepubliceerd te krijgen 
via Hans Cottyn.  

4 CLOUD LIBRARY 

Katja laat weten dat ze nog geen tijd heeft gehad om dit verder voor te bereiden. In januari zal ze enkele 
partners verzamelen op een antwoord te formuleren op de eerder gestelde vraag. Die luidt als volgt: Hoe zit 
het met aangekochte e-readers waarop e-boeken staan die in hun geheel worden uitgeleend? In zo’n systeem 
kan je niet meten welke boeken precies uitgeleend/gelezen worden en ontvangen de auteurs geen 
leenvergoeding.  

Verder laat Matthijs weten dat er ook in het verhaal van Cloud Library nog geen nieuwe ontwikkelingen zijn. De 
auteurs willen van de uitgevers weten wat voor soort vergoedingen ze zullen ontvangen en hoe die 
berekeningen tot stand zal komen. Er wordt hier bekeken of de overheid eventueel tussenpersoon kan zijn om 
de ‘beroepsgeheime’ informatie niet rechtstreeks met de auteursvereniging te delen, maar op basis van de 
beschikbare informatie wel algemene richtlijnen te formuleren.  

5 GENDERKAMER 

Yannick en Arman hadden intussen een vervolgoverleg met de Genderkamer om de plannen voor een 
webinar(reeks) te concretiseren. In andere sectoren heeft de Genderkamer telkens meerdere webinars 
georganiseerd: een eerste om de werking van de Genderkamer toe te lichten en een tweede (en soms derde) 
om specifieke vragen vanuit de sector te beantwoorden.  

Op dit moment hebben we drie concrete vragen voor de leden van het BoekenOverleg: 

1. Suggesties voor een tweede/derde webinar over specifieke vragen uit de sector over 
grensoverschrijdend gedrag 

2. Suggesties voor een slagzin waarop we de communicatie kunnen baseren en breed verspreiden 
3. Technische ondersteuning voor het organiseren van de webinar 

Input voor de eerste twee vragen mag tegen half januari aan Lore (of rechtstreeks aan Yannick en Arman) 
bezorgd worden. OLO laat al weten bereid te zijn om met hun Zoomaccount de webinar te organiseren. Ze 
kunnen ook een klein budget voorzien voor sprekers. Uiteraard zijn bijdragen van andere partners welkom. 

6 VARIA 

6.1 EXTRA DATUM JANUARI 

De leden van het BoekenOverleg zijn akkoord met de extra datum van 18 januari. We hopen tegen dan de 
eerste ontmoeting met Boektopia gehad te hebben.  

6.2 OVERLEG OLO-VRT 

Willem stelde (vanuit het BoekenOverleg) deze vraag aan de VRT. Ze werken momenteel aan een antwoord. 

Binnenkort verschijnt Ongelijk maar eerlijk (Deel 2), een onderzoek naar de praktijk rond het vergoeden van 
literaire auteurs, literaire vertalers en illustratoren in Vlaanderen. Uit dit onderzoek, ontstaan in opdracht van 
het BoekenOverleg, komt naar voren dat er vele vraagtekens zijn rondom eerlijke vergoeding door de VRT voor 
prestaties van literaire actoren (auteurs, vertalers, andere professionals) en dat een paradigmashift nodig is. 
Wordt er intern bij de VRT kennis gedeeld over de zeer uiteenlopende tarieven (waaronder al te vaak het 0-
tarief) dat gehanteerd wordt door de verschillende spelers in het huis? Wordt er al gewerkt aan een VRT-breed 
beleid rond eerlijke vergoeding?  
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